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Máme dalšího olympionika!
Lejsek bude v Pekingu
závodit na saních

Václav Volák nám
v rozhovoru přiblížil
kláštereckou kanoistiku

Prvním kláštereckým
miminkem je letos
František Kratochvíl

7
Klášterecké noviny nově
i v mobilu, přinášíme také
anketu

Kulturní centrum
se otevřelo veřejnosti



Ve čtvrtek 6. ledna se po roční
odmlce opět rozzářila dvanác-
timetrová světelná konstruk-
ce komety, kterou za zvuko-
vého doprovodu nesli napříč
naším městem studenti gym-
názia a střední odborné školy
v rámci jejich tříkrálové pouti.
Ta končila v kostele Nejsvě-
tější Trojice a zúčastnili se jí
i další občané našeho města.
Někteří se na tříkrálovou pouť
vydali už v 18 hodin od
obchodního střediska Cen-

trum v Polní ulici, jiní se k prů-
vodu přidali až během cesty
městem. Průběžně je k tomu
z ampliónu vybízela Miloslava
Koubová, organizátorka akce,
která na této společné pouti
zároveň přála všem občanům
hezký nový rok. Záři komety
tak doplňovaly svítící lampio-
ny dětí, světýlka z baterek
nebo mobilních telefonů.
Pomyslnou třešničkou na
dortu bylo zakončení pouti
v kostele Nejsvětější Trojice,

kde zazpívala Adéla Kodytko-
vá se svou ukulele a studenti
coby členové divadelní společ-
nosti The Brokes sehráli diva-
delní představení na téma
narození Ježíška. Na závěr si
všichni přítomní společně
zazpívali koledu Narodil se
Kristus pán za působivého
doprovodu kostelních varhan.
Klášterecká tříkrálová kometa
putuje městem už od roku
2014, pouze vloni se ne-
mohla rozzářit v důsledku
vyhlášených opatření vlády
v souvislosti s koronavirovou
pandemií. Na organizaci toho-
to již tradičního projektu se
podílejí nejen studenti gym-
názia a střední odborné školy,
město Klášterec nad Ohří
a římskokatolická farnost, ale
také městská policie. „ I letos

doprovázeli městští strážníci
kometu a celý průvod po celou
dobu její pouti. Skvěle kori-
govali místní dopravu, aby měl
průvod s kometou přednost
a mohl tak městem bezpečně
projít. Za to jim patří velký
dík,“ dodal k tradičnímu kláš-
tereckému projektu David
Kodytek, jeden z organizáto-
rů.
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Klášterecká kometa opět proletěla naším městem
a po dvou letech rozzářila ulice i oči dětí

Datum Čas Název akce Popis Vstupné Místo konání

do 28. 2. Jan Choura – výstava Výstava obrazů Jana Choury, který prožil dětství a mládí v Klášterci nad Ohří. Zdarma Kulturní centrum

3. 2. 19.00 Terapie sdílením LIVE Přednáška o vztazích a komunikaci. Na úspěch Instagramu a knih navázali Ester Geislerová s Honzou Vojtkem 280–350 Kč Kulturní centrum
přednáškou Terapie sdílením LIVE, která měla kolem 50 uvedení na území ČR.

4. 2 17.00 Hrátky s drátky – vernisáž Zahájení výstavy děl Ladislava Lokajíčka, výstava potrvá do konce února. Zdarma Galerie Kryt

7. 2. 19.00 Začínáme končit  Divadelní komedie divadla Kalich Praha s Bárou Hrzánovou a Radkem Holubem v hlavních rolích. 350–430 Kč Kulturní centrum

10. 2. 19.00 Michal Prokop & Framus Five Koncert kapely se zpěvákem Michalem Prokopem, který svou plodnou hudební kariéru, jež bývá spojována 450–300 Kč Kulturní centrum
s hudebními žánry blues, rock a soul, zahájil už v době vysokoškolských studií v 60. letech.

13. 2. 16.00 Masopustní pohádka Veselá hudební pohádka o masopustních tradicích, veselí a také o čekání na jaro se strašákem Pašákem 70 Kč Kulturní centrum
spolu s Péťou Zahrádkou.

16. 2. 19.00 Aneta Langerová Dvě slunce aneb Jak krásné je být milován. Koncertní turné s kapelou a smyčcovým triem. 500–650 Kč Kulturní centrum

17. 2. 15.00 Zastupitelstvo města Letošní první zasedání zastupitelstva města bude zároveň prvním zasedáním v nových Zdarma Kulturní centrum
prostorách kulturního centra.

24. 2. 19.00 Žalman a spol Česká folková kapela. První vystoupení proběhlo na festivalu Porta v Plzni roku 1982. 170–290 Kč Kulturní centrum
Od roku 2012 kapela vystupuje v novém složení.

25. 2. 19.00 Kapela Pekař Pekař vlastním jménem Petr Tom, který se v roce 2016  stal Českým slavíkem v kategorii Objev roku. 290 Kč Kulturní centrum
Dalšími členy kapely jsou: Ondřej Soukup, Mickey Mikulica, Jamie Oswald a Kryštof Danczi.
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V á ž e n í
Klášterečtí,
z a č á t e k
roku 2022
byl pro naše
město velmi
slavnostní.

Po dvou letech jsme ote-
vřeli nové kulturní cen-
trum. Přestavbou z kultur-
ního domu tak vznikla
zcela nová moderní stavba
s duchem stavby původní.
Předešlý kulturní dům zde
připomíná mnoho detailů.
Byl jsem velmi rád, že
spolu s litoměřickým bis-
kupem Janem Baxantem
přijali pozvání na slav-
nostní otevření i autoři
studie, architekt Dalibor
Borák s manželkou. Při
slovech pana Boráka
o nadčasovosti této stavby
jsem byl hrdý a pyšný na
všechny, kteří se na této
velké stavbě podíleli. Od
projektantů, stavební fir-
my až po mé kolegy na
úřadě. Těm všem jsem
mohl při slavnostním
zahájení poděkovat osob-
ně. Nová knihovna, kavár-
na, sály i galerie jsou při-
praveny na mnoho akcí
s dosahem daleko za hra-
nice našeho města. Stá-
váme se tak městem kul-
tury celého regionu.
Věřím, že i vy jste na své
město hrdí, protože tako-
vých výjimečných pasiv-
ních staveb ve veřejném
sektoru příliš nenajdete
ani v rámci celé České
republiky. Děkuji vám
všem, kteří jste mi volali
či psali po návštěvě 
kulturního centra, za
pochvalná slova. Pře -
dávám je těm, kteří mají
na této výjimečné inves-
tici našeho města záslu-
hu. Veškerou technologii
i techniku se nyní bude
tým kulturního centra
snažit využívat tak, aby
vaše návštěvy centra
byly co nejčastější. Přeji
mnoho krásných kultur-
ních zážitků.

Štefan Drozd, 
starosta města ■

SLOUPEK STAROSTY
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Kulturní centrum má řadu

technologických vymožeností

5 ekologické okénko
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kompostéry

6 aktuálně
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přináší rok 2022
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pro Klášterec
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8 rozhovor s...
Václavem Volákem
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Na jaké výstavy v galerii Kryt
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Socha Jitky Kůsové zkrášluje

obec Březno
Žáci ZUŠKApely si zahráli se

Severočeskou filharmonií 

12 z našich škol
Ukázka výrobků vyrobených

v nové dílně ZŠ Krátká

Osvěta o zubní hygieně 
na ZŠ Školní 

13 pro rodinu
Jak je to se zápisy do

mateřských a základních škol
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Rok 2022 a jeho významná

výročí

15 náš tip
Nabízíme pronájem bytové

jednotky v ulici Komenského

16 pomáháme
Služby spolku Světlo Kadaň
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a stříbrnou medaili
Eleanor Jandlová vzorně
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Michael Lejsek se zúčastní ZOH

v Pekingu

20 křížovka

Karel Meloun obnovil kapli historického
původu, přístupná je nepřetržitě

Klášterec nad Ohří má další duchovní místo, kam se může kdokoliv
a hlavně kdykoliv přijít pomodlit. Je jím venkovní oltář obnovené
kaple pojmenované Klášterecká Madona (Uzdravitelka) s Ježíškem
z Agary aCiboušova, která se nachází vKostelní ulici č. p. 68. Umě-
lecky ztvárněný oltář, výzdoba interiéru i exteriéru jsou dílem kláš-
tereckého rodáka, sochaře, restaurátora a uměleckého kováře
Karla Melouna, který zároveň vytvořil i všechny návrhy a výkresy
pro výrobu. Kaple byla slavnostně otevřena v neděli 12. prosince
2021. Mříž představuje obrys Panny Marie a Ježíška. Oba mají na
hlavách korunky osazené drahými kameny z nalezišť místního Ci-
boušova – jaspisy a ametysty prorostlými křemenem, těmi sa-
mými polodrahokamy, které zdobí i kapli sv. Kříže na Karlštejně
nebo kapli v chrámu sv. Víta v Praze. Ústředním motivem klášte-
recké kaple je tělo panny Marie a Ježíška vysochané z jednoho ka-
mene. Jejich hlavy zdobí renesanční korunky, které pan Meloun
zrestauroval, pozlatil a osázel rovněž polodrahokamy zCiboušova.

Použitý kámen vylovil umělec z řeky Ohře, kterou dříve Kel-
tové nazývali Agara. Pozadí za soškou zkrášlují vitráže od
světoznámých vitrážistů, manželů Kantových z Lubence.
Dům č. p. 68 byl již v roce 1958 prohlášen kulturní památ-
kou. V jeho průčelí se nachází dvě niky s barokními sochami
sv. Jana Nepomuckého a sv. Floriána adále terakotový reliéf
sv. Josefa s Ježíškem. Všechny sochy zrestauroval rovněž
Karel Meloun. Podrobné informace k historii této obnovené
kaple najdete v dalším čísle Kláštereckých novin, na webu
města av nově připravovaném prospektu, který bude k dis -
pozici v informačních centrech.

Foto: David Kodytek

Foto: Pavel Beran



Myšlenka rekonstrukce doslu-
hujícího kulturního domu
z 50. let minulého století se zro-
dila již v roce 2014 a v dalších
letech se postupně rozvinula do
dnešní podoby. Studii město
zadalo ateliéru Borák architekti.
Dalibor Borák společně se
svou ženou Radkou moder-
nizaci a dostavbu kulturní-
ho domu pojal v moderním
stylu a ve standardu pasiv-
ního domu, což u tak veliké
veřejné budovy není zcela
běžné. 
Původní stavba se v podstatě
obestavěla a vznikly nové pro-
story pro knihovnu, rozšíře-
ní velkého sálu, zvýšení
patra, balkon, čtyři gastro
provozy včetně celodenní
kavárny, zázemí pro

ochotníky a místní spolky
včetně zkušebny, tiskové-
ho centra a počítá se
i s knihkupectvím. Nově
upravené je i okolí, příjezdová
komunikace či parkovací mís-
ta. Z původního kulturního
domu se zachovala umělecká
díla, plastiky, mozaiky, lustry
či hlavní schodiště, budova tak
nepřišla o genius loci neboli
duch místa, odkaz a poctu
minulým generacím, jež
s lokalitou souvisí, nebo se
zasadily o její výstavbu.
V knihovně našla své důstojné
místo i bronzová socha chlap-

ce s flétnou od neznámého
autora, kterou městu věnoval
již v roce 2008 Václav Šimo-
novský, doposud se nachá-
zela v atriu lázeňského domu
Evženie.
Pasivní dům využívá teplo
z návštěvníků, v zimních
měsících ho navíc čerpá ze
slunečních paprsků, jež do
interiéru pronikají velkými
okny. Ty naopak v letních
měsících zastiňují venkovní
žaluzie. Větrání objektu zajiš-
ťuje výkonná inteligentní kli-
matizace dle aktuální kvality
vzduchu v jednotlivých míst-
nostech. Ke snížení energetic-
kých nákladů přispívá i vlast-
ní fotovoltaická elektrárna
nebo využití dešťové vody
mj. k zalévání zeleně. 

Veškerá elektroinstalace
objektu pochází z nehořlavých
kabelů, objekt je vybaven
vlastní datovou sítí či kame-
rovým systémem včetně
zabezpečovacího zařízení.
Vstupní dveře do objektu jsou
vybavené inteligentními elekt-
ronickými zámky s individuál-
ně nastavitelnými způsoby
zamykání. Střešní vpusti mají
své vlastní vyhřívání, aby
nedošlo k jejich zamrznutí. 
Kulturní centrum také dispo-
nuje moderní audiovizuální
technikou. Na hlavním sále
je aparatura, která uspokojí

i milovníky rockových koncer-
tů. V obou přísálích a kavárně
mohou návštěvníci sledovat
dění na pódiu na velkých
monitorech a dataprojektoru.
Další rozměr přináší nová
technologie, která umožňuje
přenést zvuk hůře slyšícím
přímo do jejich naslouchátek.
Prostor hlavního sálu a atria
disponuje RGB svítidly, jež
umí doladit atmosféru kulturní
akce v libovolném tónu, např.
myslivecký bál zeleně, hasič-
ský bál červeně. O odpovída-
jící propagaci kulturního dění
ve městě se pak stará velko-
plošný LCD monitor umístěný
mezi dveřmi hlavního vstupu
a gobo projektor, jenž umí
promítat statické geometrické
obrazce na čelní fasádu. Ve
večerních hodinách se fasáda
nad hlavním vstupem promě-
ní v úžasnou a nepřehlédnu-
telnou hru světel a stínů.
Rekonstrukce kulturního cent-
ra se realizovala metodou
„design and build“ (jeden
dodavatel vyhotovil projekt
i realizoval stavbu), což v době
výrazného nárůstu cen sta-
vebních materiálů i prací pro
město jako zadavatele zna-
menalo nemalé úspory. 
Celkové náklady na stavbu
včetně projektové dokumen-
tace činí 188.171.253 Kč vč.
DPH. Městu se podařilo získat
na stavbu dotaci od Minister-
stva životního prostředí pro-
střednictvím Operačního pro-
gramu životního prostředí ve
výši 45.023.035 Kč. Kultur-
ním centrem se budeme zabý-
vat i v dalších novinách. Roz-
sáhlou fotogalerii najdete na
webu města.
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Foto: Martin Motlík

Zaostřeno na nové kulturní centrum 
Slavnostní otevření nového kulturního centra se uskutečnilo v sobotu 8. ledna,
pozvání na něj přijal architekt stavby Dalibor Borák a požehnal mu litoměřický bis-
kup Jan Baxant. Den poté zde oslavila své 65. výročí místní základní umělecká
škola a v pondělí 10. ledna zahájila provoz městská knihovna. Návštěvníci mohou
využít komentovaných prohlídek všech vnitřních prostor. Co vše umí pasivní dům? „Jsme svědky naprosto výji-

mečné situace. Protože když
zastupitelstvo města, tedy
spravovatel veřejných finan-
cí, projeví touhu postavit
budovu podle principu udr-
žitelnosti a nízké energetické
náročnosti, je to něco
naprosto výjimečného. Nyní
už chápeme, proč se k tomu-
to typu stavby přistoupilo,
ale ta myšlenka se u vás
objevila už úplně na začátku
a za to musím moc poděko-
vat a vyjádřit obdiv. 
Odvedli jste všichni super
profesionální práci, která je
v našich podmínkách zcela
neobvyklá. My jsme na to
trochu zvyklí z Rakouska, se
kterým sousedíme a kde
také projektujeme, ale vy
jste je překonali, jste skvělí.
Tohle bychom si měli uvě-
domit. 
A teď něco k samotnému
kulturnímu domu. Dům sám
o sobě byl představitelem
pozdní sorely (zkratka pro
socialistický realismus,
pozn. red.), stylu nebo způ-
sobu stavění, který je opo-
vrhovaný. Neprávem. Byly
to velice kvalitně vybavené
a navržené domy s krásnou
estetikou, najdete je v Bru-
selu, Duisburgu, Kolíně nad
Rýnem, nejenom v socialis-
tickém realismu. Ten dům
měl svého ducha. Snažili
jsme se ho pokud možno
zachovat. Obestavět ho
novou obálkou, která způ-
sobí ekonomickou a energe-
tickou efektivitu. Snažili
jsme se použít co nejvíce
původních prvků, zachovat
plastiky, umístění základ-
ních schodišť i hlavního prů-
čelí. Hlavním prvkem udrži-
telnosti, o který nám šlo
a málokdo si ho uvědomuje,
je právě přistoupení k tomu-
to řešení. Nemuselo se za
vynaložení velkých finanč-
ních a energetických nákla-
dů bourat, odvážet materiál,
znova vyrábět, přivézt
a postavit. To je udržitelnost
v tomto domě zakopaná. 
Všechno další se pak už
odvíjelo podle zásad projek-
tování pasivních domů, tak-
že je dům velice dobře izo-
lovaný, má relativně málo
oken, která jsou orientovaná
tak, aby slunce pasivně ohří-
valo interiér, a přitom odstí-
něná, aby se z toho v létě
nestala trouba. A na to, jaký
je to dům, mu stačí poměrně
málo technologie, protože
díky izolaci a kompaktnosti
potřebuje relativně velmi
málo energie na provoz.“ 

Ing. arch. Dalibor
Borák během
slavnostního

otevření mj. uvedl:
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Tento strom je ukázkou ele-
gance. Je štíhlý, vysoký
a s krásně tvarovanou sou-
měrnou korunou vyjímající se
mezi ostatními stromy.
V dobách minulých v parku
rostlo okolo 2 200 jedinců
tohoto druhu nebo jeho va -

riet. V dnešní době je jich
nepoměrně méně. Jsou roze-
sety po celém areálu parku,
a to ve dvou varietách Pedula
a Variegata, vzájemně se od
sebe liší tvarem a barvou jeh-
lic. Tento jehličnatý strom
pochází se Severní Ameriky,

kde je běžnou součástí tam-
ních lesů. Jeho šištice jsou
velmi malé, dřevo je lehké,
žluté a trvanlivé. Je často
vysazován v parcích pro svoji
krásu. Jmenuje se cypřišek
nutkajský (Chamaecyparis
nootkatensis).
Obr se vrací do našeho parku.
Je ještě mladý a malý, ale za
100 let z něj jistě vyroste stat-
ný elegán. V době největšího
rozkvětu, koncem 19.
a začátkem 20. století zde
bylo vysazeno celkem
96 stromů tohoto druhu. Patr-
ně vlivem klimatických změn
a špatně zvoleného místa
výsadby se žádný z nich
nedožil dnešní doby. Jedná se
o jeden z největších stromů
na naší planetě. V místě
výskytu, tedy Severní Ameri-
ce, dosahuje výšky až
140 metrů a průměru kmene
až 11 metrů. Ani dosahované
stáří 2 000 let není zanedba-
telné. Jedná se o stáleze-

lený jehličnan sekvojovec
obrovský (Seguoiadendron
giganteum). Popřejme mu
dlouhé zdraví a příhodné pod-
mínky pro jeho zdárný růst.

František Kroupa
průvodce zámeckým parkem

■

I v zimě se můžeme kochat krásou stromů v parku

Město Klášterec nad Ohří
dlouhodobě podporuje pro-
gram „Podpora domácího
kompostování“, v jehož rámci
mají vlastníci rodinného
domu, rekreačního objektu
nebo pozemku v zahrádkář-
ské kolonii na území města
Klášterce nad Ohří možnost
zapůjčit si na dobu 5 let
zahradní kompostér o obje-
mu 880 litrů.

Pokud máte zájem a splňuje-
te výše uvedenou podmínku,
přihlaste se prosím co nejdří-
ve do seznamu žadatelů na
odboru místního hospodář-
ství, dopravy a životního pro-
středí u paní Simony Šanto-
rové, tel.: 474 359 613,
e-mail: santorova@muklas-
terec.cz.
Do přihlášky zaslané e-mai-
lem uveďte jméno, příjmení,

telefonický kontakt a adresu
trvalého bydliště, číslo
pozemku a název katastrál-

ního území, kde bude kom-
postér umístěn.

Zájemci o zapůjčení kompostéru se mohou hlásit již nyní

Sekvojovec obrovský Cypřišek nutkajský

Na nový domov v útulku čeká Monty

Montymu jsou 2 roky, váží cca 27 kilo a je kastrovaný.
S Montym se v útulku dlouhodobě pracuje. Potřebuje
důslednou výchovu a nastavit jasné hranice, ale stává se
z něj super parťák. Bližší informace získáte u vedoucí útulku
Evy Vohánkové na tel.: 602 952 692, kam je možné volat,
nikoliv psát. Využít můžete také otevírací dobu útulku,
která je od čtvrtka do neděle, čtvrtek, pátek a sobota od
13 do 18 hodin, v neděli pak od 9 do 13 hodin.

Klášterecké
noviny si nyní
můžete číst
i ve vašem
m o b i l n í m
t e l e f o n u .
Umožní vám
to nová verze
a p l i k a c e
Mobilní roz-
hlas a její
služba Chyt-
rý zpravo-
daj. Novina-
mi můžete
snadno listo-
vat a využít i funkci přímého přesměrování z novinových článků
na předmětné webové stránky. Neváhejte si zmíněnou novou
verzi stáhnout do vašeho chytrého telefonu.

Kláštereckými novinami si můžete
listovat i v chytrém telefonu 



Přinášíme výsledky hlasování
Společně pro Klášterec,
které probíhalo v první polo-
vině prosince. Hlasovalo vás
1339, což je téměř o 300
více než v loňském roce.
Děkujeme všem aktivním
navrhovatelům i těm, jimž
není Klášterec nad Ohří lhos-
tejný.
Na projekt Společně pro Kláš-
terec je vyčleněn 1 milion Kč,
přičemž maximální náklady
jednoho projektu jsou
250 tisíc Kč, realizovat se tak
v tomto roce budou první čtyři.
Gratulujeme vítězům,
ostatní nápady zařadíme
do zásobníku projektů
k případné pozdější reali-
zaci.
První místo obsadil návrh
Zbyňka Zlocha na vytvoření
odpočinkové zóny v ulici

Boženy Němcové, vzniknout
by zde měl altán a herní prvky
pro děti. Na druhém místě se
umístil nápad Pavla Brejšky
na rozšíření dřevěného dět-
ského hřiště v Klášterecké
Jeseni, které v rámci projektu
Společně pro Klášterec vznik-
lo předloni. Bronzová příčka
patří Aleši Holečkovi, jenž
navrhl vybudování chodníku
či nášlapů za kulturním cen-
trem, kudy si lidé zkracují ces-

tu z obchodních domů. Zele-
nou od vás dostal také návrh
Aki Saliho na vytvoření hřiště
pro nejmenší děti v králové-
hradeckém cykloparku.
Jelikož máme k dispozici
podrobnější statistiku o hlasu-
jících, můžeme prozradit, že
více hlasují ženy než muži
a nejvíce se zúčastnilo lidí ve
věkové kategorii 31 až 45 let.
V této kategorii by zvítězil pro-
jekt Aki Saliho, zřejmě hlaso-

vali zejména rodiče malých
dětí. Respondenti ve věku
18 až 30 let vyjádřili největší
podporu chodníku za kultur-
ním centrem. 
Již v jarních měsících se začne
s realizací některých vítězných
projektů, v červnu vyhlásíme
další ročník Společně pro Kláš-
terec a vy už nyní můžete pře-
mýšlet, co by se dalo ve veřej-
ném prostoru města Klášterce
nad Ohří vylepšit.
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Kterým nápadům veřejnosti jste dali zelenou?

Městský ústav sociálních
služeb Klášterec nad Ohří
děkuje touto cestou všem,
kteří obdarovali klienty
domova pro seniory (jmeno-
vitě jsou uvedeni na našich
facebookových stránkách).
Všechny přinesené dárky
byly spravedlivě rozděleny
do jednotlivých taštiček
podle toho, co kdo má rád.
Každý klient dostal také kos-
metický balíček a cukroví.
Obdarováni byli dva dny

před Štědrým dnem a všich-
ni byli nesmírně překvapeni.
Domovem se nesla všudy-
přítomná radost. Ještě jed-
nou velmi děkujeme, že
i v tak těžkou dobu dokážete
pomáhat a dělat druhým
lidem radost. Díky vaší
pomoci měli naši klienti
krásné Vánoce.

Jana Šupová
Městský ústav 

sociálních služeb ■

Klienti domova pro seniory měli z dárků velkou radost

Zastupitelé města na svém
zasedání v prosinci schválili
rozpočet města na rok 2022
v celkovém objemu příjmů
260 mil. Kč a celkovém obje-
mu výdajů 285 mil. Kč. Rozdíl
mezi příjmy a výdaji ve výši
25 mil. Kč je kryt finančními
prostředky z minulých let
(úsporami). Zbylé zůstatky na
běžných a spořicích účtech
z konce roku 2021 ve výši
173 mil. Kč budou rovněž
zapojeny do letošního rozpoč-
tu 2022. Část bude použita na
dofinancování plánovaných
projektů, část na navýšení
výdajů na energie a část
těchto úspor tvoří rezervy
města.
Schválený rozpočet bude

v průběhu roku postupně
navyšován o dotace, pojistná
plnění a další mimořádné pří-
jmy. 
Běžné (provozní) výdaje byly
schváleny v objemu 217 mil.Kč,
což je o 17 mil. více než v před-
chozím roce. Z těchto prostřed-
ků je zajišťován chod úřadu,
provoz školských, kulturních
a sociálních zařízení, opravy
aúdržba majetku města (budo-
vy, silnice, chodníky), údržba
zeleně, svoz odpadu a další.
Vzhledem k velmi rychle ros-
toucím cenám energií a k ros-
toucí inflaci bude muset být roz-
počet běžných výdajů navýšen
z úspor.
Do investic je na rok 2022
vyčleněna částka 68 mil. Kč.

Největší plánované investice
v rozpočtu 2022 jsou:
22.000.000 – regenerace ulice
Pod Stadionem
12.000.000 – regenerace Hu-
sovy ulice
10.000.000 – příplatek k zák-
ladnímu kapitálu Lázně Evže-
nie, a.s.
4.400.000 – komunikace
a náves v Rašovicích
3.500.000 – chodník od aqua-
parku do Útočiště
3.300.000 – rekonstrukce
přístupové komunikace k let-
nímu kinu
1.800.000 – obnova venkov-
ního hřiště za ZŠ Školní
1.500.000 – víceúčelové hřiště
v Klášterecké Jeseni 
Další investiční akce byly

zahájeny již v předchozích
letech. Namátkou je to rekon-
strukce kulturního domu (zbý-
vá profinancovat cca 26 mil.
Kč) a rekonstrukce bytového
domu v Nádražní ulici (bude
převedeno 21 mil. Kč).
Na závěr je třeba připome-
nout, že částky uvedené ve
schváleném rozpočtu nejsou
konečné. S rozpočtem se pra-
cuje celoročně, reaguje se na
aktuální situace a potřeby.
Děje se tak prostřednictvím
tzv. rozpočtových opatření,
která schvaluje rada města
a zastupitelstvo. 
Vše je průběžně zveřejňováno
na webu města.

Veronika Dlouhá
vedoucí finančního odboru ■

Podrobněji k letošnímu rozpočtu a investicím města
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V Kláštereckých novinách se
snažíme pravidelně každý
měsíc informovat o dění
v našem městě. Máte tak
možnost být v obraze ohledně
záměrů vedení města, dozvíte
se o akcích dětí a studentů
kláštereckých škol, můžete se
těšit z úspěchů našich spor-
tovců, máte přehled nejen
o kulturních událostech, ale
např. i o realizaci významných
investičních akcí. Díky rozho-
vorům s těmi, kteří v životě
něco dokázali nebo jsou pro
naše město v různých ohle-
dech přínosem, můžete
nakouknout do jejich soukro-
mí a životních osudů. Velmi

rádi bychom dostali od vás,
našich čtenářů, zpětnou vazbu
o tom, co se vám v našich
novinách líbí nebo nelíbí a co
byste třeba rádi změnili. Při
přípravě dalších vydání novin
pro nás bude velkou pomocí,
pokud si uděláte čas a zodpo-
víte nám na naše níže uvede-
né otázky. Jejich odpovědi
nám můžete zasílat na adre-
su: redakce@muklaste-
rec.cz nebo je můžete vyplnit
do volného místa pod otázka-
mi a odevzdat je v turistic-
kém informačním centru
pod radnicí, kde sídlí naše
redakce, jsme tu každý
všední den do 17 hodin.

Nový rok je tu, ohledně novin přináší nám anketu
1. Co se vám v Kláštereckých novinách líbí?

2. Co se vám v Kláštereckých novinách nelíbí?

3. Co byste v Kláštereckých novinách změnil/a?

4. Chybí vám v novinách nějaké rubriky? Jaké nové rubriky
byste uvítal/a?

5. Máte tip na nějakou osobnost z našeho města, se kterou
bychom měli udělat rozhovor?

6. Máte tip na veřejné místo v našem městě, kam by se
mohly Klášterecké noviny umístit k jejich distribuci?

Děkujeme

Kdy se letos budou konat
zasedání zastupitelstva města?

Zasedání Zastupitelstva
města Klášterce nad Ohří
jsou přístupná veřejnosti
a po dobu dvou let se
vnašem městě konala v pro-
vizorních podmínkách. Nyní
se všichni můžeme těšit na
to, že jejich konání v prosto-
rách nového kulturního cent-
ra přinese patřičný komfort

a pohodlí jak jednajícím
zastupitelům, tak i zúčast-
něným kláštereckým obča-
nům. Pokud chcete být při
tom, když se projednávají
záležitosti týkající se našeho
města, nezapomeňte si do
svých diářů poznamenat ter-
míny, ve kterých se zasedání
budou konat:
17. února
28. dubna 
23. června 
15. září 
3. listopadu 
8. prosince 
Termín listopadového zase-
dání se vzhledem k zatím
neznámému termínu koná-
ní komunálních voleb může
změnit.

OMLUVA IVO NOVÁKA
JOSEFU SUCHÉMU

Omlouvám se panu Josefovi Suchému za to, že

jsem o něm na www.facebook.com stránce

„Máme rádi Klášterec” nepravdivě uvedl, že jeho

minulost je spojována s distribucí drog.

Ivo Novák

Omluva byla zveřejněna na základě usnesení Okresního
soudu v Chomutově.

Foto: Ladislav Kubeš

Výběrové řízení
na pozici ředitele/ředitelky

ZŠ Petlérská

Rada města Klášterce nad Ohří vyhlásila konkursní řízení
na obsazení pracovního místa ředitele/ředitelky ZŠ Pet-
lérská v Klášterci nad Ohří. Uchazeč musí splňovat základní
předpoklady pro práci ředitele školy, znát problematiku
řízení školství a školských předpisů, mít organizační a řídící
schopnosti daného typu školy a výhodou je znalost spe-
ciálního školství. Písemnou přihlášku včetně požadovaných
příloh je nutné doručit v zalepené obálce označené heslem
„Konkurs ZŠ – neotvírat“ nejpozději do 11. února 2022
na podatelnu Městského úřadu, nám. Dr. E. Beneše 85,
431 51 Klášterec nad Ohří. Předpokládaný nástup na pra-
covní místo je 1. července 2022. Celé znění konkursu
a požadované přílohy naleznete na www.klasterec.cz.



Jezdíte na vodu třeba i do
zahraničí?
Ano, jezdíme na dravé řeky do
Alp, oblíbené máme i Norsko,
tam jsou úžasné vodní terény.
Ať jedete kamkoliv, tam to pro-
stě teče. Člověk si dokáže sáh-
nout na dno. Jezdíme na
kánoích, kajacích i raftech.

Trénujete děti i dospělé?
Nyní se soustředíme spíše na
mládež. Vznikla nám generační
díra, tak jsme ve spolupráci
s DDM Volňásek vytvořili krou-
žek a nabrali do kanoistického
oddílu mladší a starší žáky.
Chceme vychovat další kanoisty
pro Klášterec nad Ohří. Nemusí
to být vrcholoví sportovci,
reprezentanti nebo olympionici,
chceme je hlavně vést ke stá-
lému sportování. Naším cílem
je, aby se pro ně sport stal
náplní po celý život. Důležité je,
aby hlavně začali a pak to roz-
jeli. Aby jim sport něco dával,
aby je povznášel, aby v něm
hledali i nějaké ponaučení, zdo-
konalení, ale i odpočinek, relax.
Chceme, aby, co se týče kano-
istiky, uměli všechno, tvořili
dobrou partu aaby knám chodili
rádi, těšili se k nám, aby si sport
zamilovali a osvojili si ho. Pak
teprve může začít druhá fáze,
kdy přijdou na to, že se kanois-
tice chtějí věnovat vrcholově,
začnou se o ni zajímat hlouběji
a vezmou si třeba něco i od sou-
časných sportovců, se kterými
je rádi seznámíme, ať už jde
o Vávru (Vavřinec Hradilek,
pozn. red.) nebo o Prskavce. 

Je rozdíl trénovat dospělé
sportovce a děti?
Rozdíl to určitě je. Po zkuše-
nostech s dětmi bych rád smek-
nul klobouk před učiteli, kteří
musí mít opravdu velkou trpě-
livost. My to máme jako trenéři
jednodušší. Když žák nedělá,
co potřebujeme, máme více
prostředků, které můžeme
k usměrnění použít, třeba ho
i vykázat. Učitel je v dnešní
době dost svázaný učitelskou
etikou, takže jim to popravdě
vůbec nezávidím a jejich práci
uznávám. 

Na co se při práci s dětmi
soustředíte?
V oddílu je důležitá výchova
samotného sportovce, která lze
vést dvěma směry. Fyzickým,
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ještě nebyly kompozitní mate-
riály jako dnes, jezdili na vše-
lijakých skládacích kajacích ze
dřeva a balzy. Když už se oddíl
začal rozmáhat, v Klášterci nad
Ohří se zrodili první závodníci,
kteří se nominovali do repre-
zentace. Mezi nimi byli napří-
klad pan Podaný, Milan Slavík,
Josef Čihař, pan Křečan… Vodní
slalom se začínal jezdit mezi
barevnými tyčkami, počítaly se
trestné body. Dneska už je
výpočet jednodušší, slalom se
vyvíjí jako každá věc, přizpů-
sobuje se třeba i tomu, aby
mohla závod snímat televize. 

Kdy jste s kanoistikou začí-
nal vy?
Já se přihlásil v roce 1975. Začí-
nal jsem jako žák, trenéra mi
dělal Kinda. Okolo něj se tehdy
vytvořila dobrá parta jeho
vrstevníků, Tytýn, Hezoun, Jar-

da Sedláček a Igradius. Sjížděli
jsme řeku, závodili jsme, míval
jsem i 50 závodů za léto, třeba
i dva za víkend. Mezitím jsme
se účastnili krajských soustře-
dění, příhraničích utkání mezi
Severočeským krajem a ně-
meckým Zwickau, kde mají
kopii Augsburského kanálu. Po
mně pak přišli aktivní závodníci,
taková zlatá éra naší klášterec-
ké kanoistiky.

Můžete nějaké klášterecké
úspěšné reprezentanty
jmenovat?
Jmenoval bych Honzu Koláře
a Lukáše Přindu, který se v roce
1998 stal juniorským mistrem
světa v rakouském Loferu. Ten
pak kvůli studiím přešel do USK
Praha, ale je to pořád Klášte-
rečák. Pak přichází období, kdy
závodil a jako trenér působil
Petr Matěják, ten vychoval Pav-
la Foukala. Pavel také odešel
do Prahy a nyní trénuje v Dukle
Brandýs nad Labem. Dva
vrcholové kluby, ve kterých
působí čeští reprezentanti, jsou
právě Dukla Brandýs a USK
Praha. Další klášterečtí odcho-
vanci jsou můj syn Jaroslav
Volák a Tomáš Pánek, kteří zís-
kali titul dorosteneckého mistra
republiky. Nedávno nás také
dobře reprezentovali Adam
a Eduard Lerchovi.

Předpokládám, že vaší oblí-
benou řekou je Ohře, máte
i další?
Jsem patriot. Ohře je krásná
řeka, ač si toho někteří Klášte-
rečtí neváží. Kam se hrabe
Berounka. Ohře je dravější, víc
teče, dá se sjet z Chebu až na
Nechranice. I naše tělovýchov-
ná jednota nese jméno Ohře,
jsme na naši řeku hrdí. Proto
by bylo špatně, kdybychom pro
ni něco nedělali, každoročně se
podílíme na jejím čištění. 

Ohře je krásná
řeka, kam se

hrabe Berounka.

Kdo se zasloužil o vznik
klášterecké kanoistiky?
Lví podíl na vzniku klášterecké
kanoistiky a na tom, že se udr-
žela a funguje až dodnes, má
Günter Totzauer, řečený Kin-
da. Byl dlouholetým předse-
dou a jedním ze zakládajících
členů oddílu, závodník, později
i mezinárodní rozhodčí, mimo
jiné rozhodoval i mistrovství
světa nebo závody v Austrálii.
Po Kindovi předsedal kanoisti-
ce předsedal Josef Čekal, Petr
Matěják a od roku 2016 já.

Kam až sahá historie tohoto
vodního sportu u nás?
Na podzim 1949 byl v Klášterci
nad Ohří založen oddíl vodních
skautů a z něj pak vznikl spor-
tovní oddíl. Kanoistika skýtá
několik disciplín, které se
postupem času přetvářely
podle různých mezinárodních
pravidel. Zpočátku se trénovaly
sjezdy z Karlových Varů do
Klášterce nad Ohří, proudy na
peřejích, jízda na distanc…
Skauti měli balzové lodě, tehdy

Rozhovor s… Václavem Volákem
Pro lednové vydání Kláštereckých novin jsme se rozhodli „zalovit v našich řekách“
a oslovit Václava Voláka, který v Klášterci nad Ohří od roku 2016 vede oddíl kanoistiky.
Sám se kdysi dostal v kvalifikačních závodech na první třídu, což je v kanoistice extraliga,
pak mu ale tuto éru přerušila vojenská služba. Nyní se věnuje trénování, účastní se
také střeleckých závodů a formu si udržuje na kole. Kanoistice se věnuje od roku 1975,
kdy začal se svým bratrem Pavlem navštěvovat místní oddíl. Už jako kluci a závodníci
si museli lodě stavět sami, vytvořit tzv. kopyto, tedy formu třeba podle nějaké lodi,
která byla na mistrovství světa. Ta se pak půjčovala od oddílu k oddílu, všichni si ji chtěli
vyzkoušet, tak se zvyšoval výkonnostní průměr. Později došlo i k laminování. S bratrem
nyní pracuje ve firmě vyrábějící laminátové výrobky, začaly se využívat iv automobilovém
průmyslu. Kromě sportu a trénování Václav Volák s kanoisty pořádá i akce pro veřejnost
v loděnici, loni přispěli svou účastí během Dne pro Martínka, prezentují svůj oddíl na
akci Sportu otevřeno a každoročně se také účastní čištění řeky Ohře. 

Václav Volák s vypůjčenou zbraní ovládl střelecký turnaj
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a je 10 stupňů a výš, jde se na
vodu. Už to třeba není na celé
dvě hodiny, ale jde se. Limitující
je také světlo. Ale pravidelně
děláme i projížďku na Silvestra.
A co děláte v zimě?
Máme zimní přípravu, chodíme
do tělocvičny a do bazénu na
ZŠ Krátká. Cvičíme tam třeba
eskymáky, aby se děti dokázaly
zorientovat, když se převrátí,
aby uměly reagovat a dokázaly
si pomoct. Nesmí začít zmatko-
vat, překotně bojovat o život,
je těžké pak takovému člověku
efektivně pomoci. Eskymácké
obraty se někteří naučí za jednu
zimní sezónu, po dvou sezó-
nách už je umí všichni. Trénu-
jeme je pak i bez pádla, tři za
sebou, s pádlem pod lodí a tak.
Na řece je to trochu jiné, člově-
ka překvapí studená voda a po
převrácení může nastat šok, tak
pak v hlavní sezóně ještě obraty
pilujeme. Jinak vždycky platilo,
že kanoisté jsou univerzální
sportovci, takže přes zimu také
bruslíme, lyžujeme, hrajeme
hokej nebo fotbal. 

Víte, jak vznikl pojem esky-
mák?
Eskymácké obraty vznikly pro-
to, aby jezdec nemusel po pře-
vrácení potupně vylézat z lodi.
Když lovili Eskymáci tuleně,
lovili je na kajaku. Pohybovali
se v průrvách mezi ledovými
krami a tuleně harpunovali.
Když se s lodí převrátili, šlo jim
oživot. Byli rádi, když se dostali
na kru, ale mohli také umrz-
nout. Život je naučil poradit si
tímto způsobem.

Kolik zvládnete eskymáků
za sebou?
(Smích) Já jich udělám, kolik
chci. To jsem nikdy nezkoušel.
Ve skutečnosti, když ho kajakář
udělá v závodě, tak je to zakop-

tedy samotným tréninkem,
a morálním – bez toho se fyzic-
ká stránka neobejde a voda to
zvlášť vyžaduje, i když věřím,
že v jiných sportech je to taky.
Když jedete řeku anení to zrov-
na volej na Berounce, musí člo-
věk zvládnout svoji techniku
a zároveň být připravený
pomoci druhému, když se
dostane do úzkých. Od prvo-
počátku se děti učí jezdit ve
dvojicích a dávat pozor jeden
na druhého. Když máte skupinu
rozhozenou po řece, nějakou
chvíli trvá, než přijedete v pří-
padě nutnosti z jednoho konce
na druhý. Nejen trenéři, ale
i ostatní členové oddílu proto
musí být připraveni zabránit
nešťastné příhodě amaléru. Učí
se pospolitosti. 

Kdy akde se mohou zájemci
o kanoistiku přihlásit do
vašeho oddílu?
V zimní sezoně nás najdou ve
středu od 18.30 do 19.30 hodin
v tělocvičně na ZŠ Petlérská,
v hlavní sezoně trénujeme ve
středu od 16 hodin v loděnici.
Zájemci, kteří umí plavat amají
pro tento sport zdravotní před-
poklady, se mohou dostavit
v těchto termínech. 

Kdy kanoistům začíná
a končí hlavní sezona?
Kanoisti se setkávají po celý rok,
sezóna začíná někdy v dubnu
a končí podle závodů, v říjnu
bývají poslední. Dále pak trénu-
jeme na řece, máme takové
pravidlo, že když není větrno

PĚT OTÁZEK PRO KAŽDÉHO

Jaké je vaše nejoblíbenější jídlo?
Dobře udělaná svíčková.

Jaká je vaše nejoblíbenější barva?
Zelená – lesy. Modrá – voda.

Kde nejdále ve světě jste byl?
Směrem na západ jsem byl nejdál v kanadském Van-
couveru, kde jsme s partou kluků jezdili po národních
parcích. Na severu v „evropské Kanadě“, tedy Norsku,
a to zejména kvůli kanoistice. Na jihovýchodě pak
v Jeruzalémě. Rád poznávám kořeny civilizace a zajímá
mě i rané křesťanství. Je to úchvatné město, ale moc
se tam perou. S kanoistikou člověk hodně cestuje, ale
dětem vštěpujeme, aby znali i svoji vlast. Aby věděli,
kde je Roudnice nad Labem nebo hora Říp. Tolik se jich
diví, že je obojí v Ústeckém kraji. 

Jaké máte koníčky?
Koníčkem je samozřejmě kanoistika. Dále střílím u AVZO
Klášterec. Nedávno jsem vyhrál střelecký turnaj, se
svou zbraní jsem si nebyl jistý, tak jsem si půjčil od
kamaráda Kanára. On měl novou od české zbrojovky
speciálně vyrobenou na tyto disciplíny. No, tak jsem
porazil jeho i všechny ostatní.

Co vám dala a vzala kanoistika?
Nemůžu říct, že by mi něco vzala, nepociťuji újmu ani
ztráty. Dala mi to, že se člověk dokáže na určité situace
připravit, soustředit se, poznal jsem díky ní hodně lidí
a kamarádů.

nutí, to není žádná sláva. Když
byly slavnosti Mattoni, v malém
bazénu probíhaly závody esky-
máků na čas – kdo udělá nej-
rychleji tři za sebou. V tomto
se soutěžit dá. Když se loď pře-
vrátí během jízdy, je dobré,
když se eskymák povede hned
a nenastanou žádné komplika-
ce. Pokud se loď zvrhne na trati
a jezdec je dezorientovaný
a rozhozený, může spadnout
do eskymáka i dvakrát nebo
vícekrát za sebou a až teprve
pak se mu podaří rozjet.

Popsal byste čtenářům, jak
vypadá takový závod?
Když sportovec přijede na
závody, musí si nastudovat
trať, to je stejné třeba i u sjez-
dového lyžování či jiných spor-
tů. Závodník musí mít předpo-
klady, že umí sjet proud,
zachytit se ve vracáku, vyjet
do proudu s výklony… Trať si
projde s trenérem, ukáže si
předjízdu, podívá se i na sou-
peře a pak startuje. Během
závodu musí prodat to, co se
naučil. Musí si umět s vodou
poradit a také využít toho, jak
voda teče. Pracujeme s tím, že
se zlepšujeme na svých chy-
bách. Po jízdě se proto sejdeme
a vyhodnotíme ji, řekneme si,

co by se dalo opravit, zlepšit,
jak jet příště líp. Tak vzniká
zlepšení, výsledek, mistrov-
ství. Slalomáři mají nacvičený
reflex, že jakmile uslyší star-
tovní signál, vše ostatní vypí-
nají. Neexistuje nic jiného, než
že jedou tu trať a soustředí se
na každý pohyb, aby ho udělali
dobře.

Umí pak využít takové
soustředění a sebeovlá-
dání i v osobním životě?
Určitě se to pak hodí i v civilu.
Mně se to třeba osvědčilo
u maturity. Když přichází něja-
ká veledůležitá zkouška, člověk
nemá trému, je si jistý, že něco
umí a umí to hlavně prodat
a zúročit. I při střeleckých závo-
dech vidím na lidech nervozitu.
Chtějí dosáhnout dobrého
výsledku a tréma je shodí. To
se nás s Kanárem (Milan Slavík,
pozn. red.) netýká, máme to
naučené právě z kanoistiky
jinak. Do posledního okamžiku
před vypuštěním střely kontro-
lujeme každý pohyb. 
Děkuji za rozhovor a dou-
fám, že se v letošním roce
podaří odkládané setkání
s Vavřincem Hradilkem
v loděnici.

Adéla Václavíková ■

Máme pravidlo,
že když není
větrno a je

10 stupňů a výš,
jde se na vodu.

Dříve absolvoval během léta i 50 závodů



Rok 2022 je pro galerii Kryt
významnější, než by se moh-
lo zdát. V tomto roce je to
přesně 30 let, kdy byla zalo-
žena. Za tu dobu se u nás
vystřídal nespočet různých
umělců a my se o tomto zají-
mavém výročí rozepíšeme
v rubrice Pohled do historie. 

Co si pro vás ale galerie
přichystala na tento rok? 
V současné době probíhá
výstava fotografií mladého
fotografa Milana Pecho, obě
výstavní místnosti jsou plné
překrásných aktů. 
Od února začínáme výstava-
mi, které musely být kvůli
vládním opatřením již jednou
či dvakrát odloženy. Nejprve
to bude únorové drátkování
v podání pana Ladislava
Lokajíčka. 
Březen je rezervován vel-
kým plátnům a malířskému
umění Mirka Javůrka. Mir-
kova výstava byla v Krytu
odložena již dvakrát a určitě

se máte na co těšit. 
Duben bude věnován vzpo-
mínce na pana Ladislava
Steňka a na jeho malířské
i grafické umění.
V květnu se zaměříme na
trochu jiný druh umění,
než na který jsme zvyklí,
a to paličkování doplně-
né o fotografie.
Každý rok se snažíme v galerii
představit alespoň jedno
významné výročí, ačerven tak
bude věnovaný jednomu z těch
nejzásadnějších – v tomto
roce si připomínáme 80 let
od atentátu (či vojenského
útoku) na Reinharda Hey-
dricha, následné heydri-
chiády ataké likvidace obce
Lidice nacisty. Ve spolupráci
s Památníkem Lidice vám
toto téma přiblížíme ve
výstavách Heydrichiáda
a Ohlasy lidické tragédie
ve světě. 
V červenci vám své umění
představí František Kol-
lman, malíř, grafik, rytec, ilu-

strátor a mistr bojových umě-
ní a bývalý šéf ochranky Vác-
lava Havla. 
Dva následující měsíce, tedy
srpen a září, pro vás má-
me zamluvenou opravdovou
lahůdku. I hudebník může být
zároveň malíř a budete si tak
u nás moci prohlédnout mal-
by, jejichž autorem je světo-
známý jazzový trumpetista
Laco Deczi. 

Na říjen jsme zalovili v kláš-
tereckých vodách a své pre-
cizní kresby představí vám již
dobře známý Šimon Čekal.
Listopad odlehčíme a třeba
se i společně zasmějeme
vtipům a karikaturám Jana
Farkase a v prosinci uvidí-
me, co nám Ježíšek přine-
se.

Lenka Fricová ■

KLÁŠTERECKÉ NOVINY 1/2022 | strana 10KULTURA

Jaké výstavy na vás čekají v roce 2022 v galerii Kryt?

Památník dětským obětem války v Lidicích Laco Deczi Zdroj: MAFRA

Reinhard Heydrich
Zdroj: Wikipedie

František Kollman dnes
Zdroj: CNNKresba Šimona Čekala

František Kollman dříve Zdroj: CNN 
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V obci Březno u Chomutova
byla 7. prosince 2021 slav-
nostně odhalena socha
významné umělkyně Jitky
Kůsové, která žije v Klášterci
nad Ohří. Vznikala takřka rok
a sochařka ji pojmenovala

Moje krajina. Po vypracování
skic a modelů následovalo
odsouhlasení jejího díla s obcí
Březno a výběr vhodného pís-
kovce. Samotná kamenická
práce trvala zhruba 4 měsíce,
její osazení se však protáhlo
a bylo dokončeno až 7. pro-
since 2021. 
„Socha vznikla jako reakce na
krajinu v těsné blízkosti Břez-
na a zároveň té krajiny, kde
jsem vyrůstala a žiji. Miluji
naše hory a těžce nesu, jak
jsou ničeny povrchovými doly.
Rekultivací vznikaly nové kra-
jinné celky, často zcela odlišné
od těch původních. V dnešní
době se naštěstí prosazují už
jiné způsoby rekultivace. Pře-
sto vidím Moji krajinu jako
matičku zem, ze které si bere-

me ve velkém a tím ji zraňu-
jeme. Takovou krajinu jsem
personifikovala do podoby
ženy, která miluje své děti
a stále dává, co má. Je však
rozřezána a její části se
posouvají na jiná místa. Zářez

do jejího těla je uvnitř pozla-
cen. To je to naše dědictví,
které si máme chránit,“
vysvětlila svůj motiv ke ztvár-
nění díla Jitka Kůsová.
Vedle dvou dřevěných je tato
pískovcová socha již třetím
dílem Jitky Kůsové, které
zkrášluje exteriér katastru
obce Březno. Další dvě dřevě-
né sochy a tři obrazy pak zdobí
i interiér nového kulturního
zařízení v Březně. 
„Jsem velmi ráda, že jsem
mohla tuto myšlenku zreali-
zovat. Dík za to patří nejen
starostovi Zdeňku Valentovi,
ale i místostarostce Zdeňce
Buzkové a celému technické-
mu oddělení obce,“ dodala při
slavnostním odhalení umělec-
kého díla sochařka.

Socha Jitky Kůsové zdobí obec Březno u Chomutova

Žáci z klášterecké ZUŠ se pod
vedením učitele a trumpetisty
Jakuba Fischera zapojil do

projektu Mládí s filharmo-
niky 2021, což obnášelo
nácvik náročného repertoáru

nejen o řádných hodinách ve
škole, ale také účast na víken-
dových přípravných worksho-
pech a dělených zkouškách
vedených předními hráči
Severočeské filharmonie. Od
první takové zkoušky, která se
konala v září 2021, udělali Fis-
cherovi vybraní talentovaní
žáci Dominik Hodic, hráč na
pozoun, a Ladislav Mojžíš,
hráč na trubku, pořádný kus
práce. Jejich velký den nastal
16. prosince 2021, kdy po
několikaměsíčním nacvičování
a pilování vstoupili do koncert-
ní síně Severočeské filharmo-
nie a měli tak možnost
vyzkoušet, jaké to je hrát
s profesionály. Na tomto spo-
lečném koncertě, který byl
finálním výstupem zmíněného
projektu, vystoupilo bezmála

70 talentovaných žáků
z 16 základních uměleckých
škol Ústeckého kraje. Kon-
certním vystoupením na jed-
nom jevišti s profesionály zís-
kali Dominik a Ladislav cenné
zkušenosti a je to pro ně moti-
vace k jejich dalšímu rozvoji.
K jejich vystoupení a ke své
práci v základní umělecké ško-
le uvedl Jakub Fischer: „Jsem
na své žáky hrdý, protože vše
skvěle zvládli. V Základní
umělecké škole v Klášterci nad
Ohří působím krátce. Mám na
starosti žesťové oddělení
a společně s učitelem Pavlem
Hekelem také vedení školní-
ho orchestru ZUŠKApela. Rád
bych žesťové oddělení rozšířil
o další žáky – hráče na trubku,
pozoun a lesní roh.“

ZUŠ Klášterec nad Ohří ■

Žáci ze ZUŠKApely si zahráli společně s profesionály

V nově otevřeném kulturním
centru si můžete kromě
vypůjčení knih v nových pro-
storách dětského a dospělého
oddělení, zakoupení lístků na
kulturní akce nebo využití slu-
žeb tiskového centra zajít i na
kávu a něco dobrého na zub.
Přinášíme vám informaci
k otevírací době.
Při konání kulturních a spole-
čenských akcí se provozní

doba kavárny přizpůsobuje
jejich ukončení a budou v pro-

vozu navíc i tři bary (ve foyer,
přísálí a na balkóně).

Kdy si vypůjčit pěknou knížku, koupit vstupenky
nebo si dát kávu v novém kulturním centru?

Zleva: L. Mojžíš, dirigent P. Trojan, D. Hodic, J. Fischer

Den Pokladna a knihovna Kavárna
Pondělí 9 – 12, 13 – 17 9 – 17
Úterý 9 – 12, 13 – 17 9 – 17
Středa 9 – 12, 13 – 17 9 – 17
Čtvrtek 9 – 12, 13 – 17 9 – 17
Pátek 9 – 12, 13 – 17 9 – 20
Sobota Zavřeno 12 – 20
Neděle Zavřeno 12 – 16

Foto: Ladislav Kubeš



Zuby jsou důležitou částí
našeho těla, potřebujeme je
nejen k rozkousání potravy
a správnému vyslovování, ale
jsou také součástí našeho
vzhledu. Aby byly zdravé
a krásné, je třeba o ně správ-
ně pečovat, protože když při-
jdou problémy, tak už je vět-
šinou pozdě a náprava není
vždy možná.
Žáci z 8.B se 2. prosince
2021 seznámili nejen se sou-
časnými možnostmi a trendy
v péči o chrup, ale také si
hlavně vyzkoušeli, jak o něj

správně pečovat a jak použí-
vat jednotlivé kartáčky a nit.
Pomocí tablet si obarvili plak
a chrup si vyčistili svým
obvyklým způsobem. Zbylá
barva jim ukázala, kde všude
jim plak zůstal. Hygienička
Sára Tejkalová z Plzně jim
pak individuálně poradila,
jaký typ čištění je pro ně
vhodný. Tímto paní Tejkalo-
vé děkujeme a budeme se
těšit na případnou další spo-
lupráci. 

Jana Hortová
ZŠ Školní ■
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Přinášíme vám přehled toho
nejzajímavějšího, co se na
našem gymnáziu a střední
odborné škole událo za posled-
ní týdny, a že toho nebylo
málo.
V rámci hodin informatiky se
žáci zúčastnili hned několika
soutěží a projektů – Bobřík
informatiky, Kybersoutěž,
Hodina kódu. Pojďme si jed-
notlivé soutěže blíže předsta-
vit. Bobřík informatiky je
online soutěž pro žáky ZŠ
a SŠ, kde soutěžící řeší
12 úloh tří obtížností. V nej-

těžší a jediné postupové kate-
gorii SENIOR, určené pro žáky
septimy, oktávy a mimořádně
nadané mladší žáky, zvítězila
maximálním počtem bodů
naše sextánka Emma Berano-
vá a postupuje tak do krajské-
ho kola. Dalším projektem pro
zpestření hodin informatiky je
každoročně Hodina kódu,
celosvětová akce koncipovaná
jako tutoriál, a to ve více než
45 jazycích. Zatímco loni jsme
si zkusili, jak se programuje
v jazyce Python, letos byla
vybrána výuková hra na téma

Umělá inteligence. V Kyber-
soutěži jsme byli také úspěš-
ní, hned čtyři žáci se v konku-
renci 5.500 žáků probojovali
do druhého „výběrového“
kola.  
Naše škola podporuje žáky
i v mimoškolních aktivitách
a jsme rádi, že i na tomto poli
mají úspěch. Gratulujeme
především dvěma, Petru
Mikolášovi z tercie a Martinu
Prchalovi ze sexty, kterým je
jejich koníček vášní. Petr vyni-
ká v šachu, obráží turnaje
a z toho posledního si přivezl

zlato. Jednalo se o okresní
přebor v šachu v Chomutově.
Martina baví svět medicíny,
a tak nás nepřekvapilo, že
během podzimních prázdnin
nelenil a úspěšně absolvoval
kurz Zdravotníka zotavova-
cích akcí v Praze. 
Pokud vás nebo vaše děti zají-
má, co s námi žáci mohou
v průběhu studia zažít, podí-
vejte se do naší nové e-knihy
na gymkl.cz.

Drahuše Uzsáková
GSOŠ ■

Studenti bodují v soutěžích i mimoškolních aktivitách

Bez odstranění plaku bez chyby by krásné zuby nebyly

V říjnovém vydání našich
novin jsme vás informovali
o otevření nové učebny pro
výuku technických prací na
ZŠ Krátká. Po několika týd-
nech výuky v jejích prostorách
se mohou děti pochlubit první-
mi výrobky, které vytvořily za
pomoci nového vybavení.
Jsou mezi nimi nejen roboti,
ale také dřevěná zvířátka,

dekorace z přírodního mate-
riálu, sněhuláci nebo amulety
z vlny. Mnohé z těchto výrob-
ků vyzdobily vnitřní prostory
školy. „Výuka v této moderni-
zované učebně děti baví a já
věřím, že ma nuálně jim dá
i něco do života,“ hodnotí její
využití Petr Opava, ředitel
školy.

ZŠ Krátká ■

Roboti už jdou, roboti už jdou, roboti… už tady jsou



VZPOMÍNKA

V hlubokém
zá rmu tku
oznamuje-
me, že nás
15. pro-
since 2021
n a v ž d y

opustila paní Marie Vac-
ková ve věku 93 let. Touto
cestou bychom rádi podě-
kovali personálu Městské-
ho ústavu sociálních služeb
v Klášterci nad Ohří za péči
o naši maminku, která
v domově pro seniory pro-
žila posledních 13 let svého
života. Syn Pavel s rodinou.

KLÁŠTERECKÉ NOVINY PRO RODINU1/2022 | strana 13

Těžko se
s Tebou lou-
čilo, těžko je
bez Tebe žít,
láska však
s m r t í
n e k o n č í ,

v srdci Tě navždy budu mít.
6. února uplyne jeden rok,
co mě opustil pan Július
Pelesný z Klášterce nad
Ohří. S láskou vzpomíná
přítelkyně Bětka.

25. 1. uply-
nulo  již
5 let, kdy
nás  navždy
o p u s t i l a
naše drahá
m a m i n k a

a babička Lenka Klandu-
chová. S láskou vzpomí-
nají dcera Lenka s rodinou
a syn Stanislav s rodinou.

Dne 22. 1. 2022 jsme si
připomněli již 5 let od doby,
kdy nás navždy opustila

paní Blan-
ka Převo-
rová z Kláš-
terce nad
Ohří. S lás-
kou vzpo -
mínají syn

Pavel s rodinou, sestra Ale-
na s rodinou a přátelé.

Přinášíme vám vybrané statis-
tické údaje za rok 2021
z oblasti matriky aevidence
obyvatel Klášterce nad Ohří. 
Pro srovnání uvádíme v závor-
ce i údaje za rok 2020. V roce
2021 bylo oddáno 68 (68)
párů. Přivítali jsme 46 (60)
nových občánků. Na matrice
bylo zapsáno 77 (73) úmrtí,
55 (63) určení otcovství
a matrikářka vydala 12 (8)
vysvědčení o právní způsobi-
losti k uzavření manželství.
Žádost o zápis příjmení
v mužském tvaru podalo
5 (14) žen a stejně jako

v předešlém roce požádaly
o změnu příjmení po rozvodu
4 ženy. Ve městě se v loňském
roce konaly 4 (5) jubilejní
svatby. 
Počet obyvatel v našem městě
má bohužel klesající tendenci.
K 31. prosinci 2021 zde žije
14 160 (14 350) obyvatel,
což je za posledních deset let
zhruba o tisíc osob méně.
V loňském roce se narodilo
135 (147) nových občánků,
zemřelo 194 (163) osob, přis-
těhovalo se 225 (231) žen
a mužů a z pobytu zde se jich
347 (399) odhlásilo.

Začátkem ledna vždy s napě-
tím čekáme, kdo bude tím
prvním kláštereckým občán-
kem. Letos si první klášte-

recký občánek nechal na
sebe pěkně počkat a narodil
se své klášterecké mamince
v karlovarské porodnici až

3. ledna v 1.12 hodin ráno.
Jmenuje se František Kra-
tochvíl a v den jeho narození
měřil 46 cm a vážil
2,99 kg.
V ten samý den jen o pár
hodin později, ale zato v bližší
kadaňské porodnici spatřil ve
21.14 hodin svýma očkama
světlo světa i druhý klášte-
recký občánek, kterým je
Milan Žmolík. Při narození
měřil rovných 50 cm
a vážil 2,97 kg. 
Oběma rodinám srdečně gra-

tulujeme a přejeme mnoho
zdraví, štěstí a rodinné poho-
dy. Budeme se těšit na brzké
osobní setkání na klášterecké
radnici, při kterém rodičům
Františka a Milánka předáme
za naše město dárečky.

3. ledna přišli na svět dva noví klášterečtí občánci

František Kratochvíl Milan Žmolík

Jak je to s termíny
zápisů dětí do
škol a školek 
Dle platného školského
zákona se zápisy k povinné
školní docházce na základ-
ních školách konají v obdo-
bí od 1. do 30. dubna
a zápisy k předškolnímu
vzdělávání v mateřských
školách v období od 2. do
16. května. Vzhledem
k tomu, že je teprve začá-
tek roku, nejsou termíny
ještě pevně stanoveny, a to
i z důvodu pokračující pan-
demie COVID-19 a proza-
tím nejasných podmínek
průběhu zápisů. Konkrétní
informace budou zveřejně-
ny nejpozději v průběhu
března, proto prosíme
rodiče o trpělivost.

Trocha statistiky z radnice
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Přinášíme druhou část výročí
spojených s naším městem
v letošním roce. První jste si
mohli přečíst již v prosinco-
vém vydání Kláštereckých
novin.
V roce 1927 zastupitelstvo
města řešilo nejednu stížnost
na tuláky a žebráky a v roce
1932, tedy před 90 lety, řeši-
lo zastupitelstvo města zají-
mavý návrh týkající se úklidu
města. Jako by to bylo dnes.
Pan Quido Lammel (kdo čte
naše noviny, tak ví, že tento
pán bydlel v domě hned vedle
radnice) si stěžoval na úklid

ve městě. Přesněji na čistotu
ulic a veřejných prostranství,
které se čistily pouze jednou
týdně, a to v sobotu. Přišlo mu
to málo a navrhoval, aby se
ulice čistily 2x týdně. Zastu-
pitelstvo tento návrh schválilo
a obyvatelé domů byli oběžní-
kem vyzváni, aby v blízkosti
svých domovů udržovali čis-
totu. Na to konto bylo také na
návrh pana Hochergera přidá-
no metařům. 
Lidé stejně tak jako dnes
organizovali dobročinné
sbírky, například v roce 1937
šlo o sbírku pro chudé a potra-
viny na Vánoce. 
Obyvatelé se také potýkali
s problémy v dopravě. Od
20. let se ve městě často
hovořilo o velmi špatném sta-
vu cest a ulic a od roku 1932
se začalo uvažovat o rozšíření
a napřímení karlovarské silni-
ce, k realizaci však nedošlo.
V tom samém roce, před
90 lety, byla postavena
druhá benzinová pumpa:

před domem č. 6 na náměstí.
Ta první od roku 1929 stála
v Karlovarské ulici. 
V roce 1922, tedy před
100 lety, založil Antonín Pan-
hans svůj podnik na výrobu
dřevozpracujících strojů
a nářadí v dnešní Zahradní
ulici. Svou činnost byl poté
nucen přesunout do Miřetic
(závod II, Korek). V roce 1945
byla na podnik uvalena nuce-
ná správa a tovární objekty
připadly Korku. I tato továrna
byla založena v roce 1917
a založil ji pražský podnikatel
Karel Simon. 
A ještě jedno malé výročí, kte-
ré má symbolický přesah do
současnosti, bychom pro vás
určitě našli. Před 105 lety,
v roce 1917, bylo ve městě
provedeno první povinné
očkování dětí, a to proti pra-
vým neštovicím.
Před 95 lety byl ve městě zří-
zen archiv. Začátkem 30. let
archivní materiály uspořádal
Rudolf Langhammer a zřejmě
z této práce vznikla jeho pub-
likace o Klášterci z roku 1934. 
V roce 1937, před 85 lety,
V Klášterci proběhly oslavy
narozenin Tomáše Garri-
gue Masaryka, a to i přesto,
že již nebyl prezidentem.
Poprvé tyto oslavy, organizo-
vané městským zastupitel-
stvem, proběhly v roce 1935.
Byly vyvěšeny státní vlajky,
uskutečnila se slavnostní aka-
demie, jejíž součástí byl český
i německý proslov. 
A jak jsme na tom letos
celorepublikově? Kulatých
výročí si připomeneme
opravdu hodně, proto

zmiňme jen pár těch nej-
významnějších. 
Uplyne 740 let od smrti Anež-
ky České (Přemyslovny)
a 730 let od narození Elišky
Přemyslovny, matky Karla
IV. Výročí narození si připomí-
ná také Jan Ámos Komen-
ský (430) a císař a král
Rudolf II. (470). V jeho pří-
padě si připomeneme i kulaté
výročí úmrtí (410). 
Před 300 lety také zemřel
barokní architekt Kryštof
Dientzenhofer. 
Výročí narození by měl Vác-
lav Kliment Klicpera (230),
otec genetiky Johann Gre-
gor Mendel (200) či zaklada-
telé sokolského hnutí Miro-
slav Tyrš (190) a Jindřich
Fügner (200), kteří hnutí
spoluzaložili před 160 lety.
Malíři Mikoláši Alšovi by
letos bylo 170 let a o deset let
mladší by byl Emil Kolben,
český vynálezce a podnikatel. 
Před 160 lety zemřel Franti-
šek Škroup, jehož jméno by
mělo znát každé malé dítě –
hudební skladatel a autor hud-
by české hymny. 
Výročí narození (150) i úmrtí
(65) si letos připomene i Josip
Plečnik, významný slovinský
architekt, který na našem
území zanechal nesmazatelné
stopy. Před 150 lety se narodil
František Bílek, český
sochař a grafik. 
Narozeniny by oslavil také
malíř Emil Fila (140) či spi-
sovatel Karel Poláček, který
zemřel v koncentračním tábo-
ře. Od úmrtí sochaře a lout-
kaře Jiřího Trnky uplyne
110 let a před 120 lety „doraj-

zoval“ cestovatel Emil Holub.
Před 100 lety se narodil Jan
Skácel, český spisovatel
a básník, a také zemřel Josef
Václav Myslbek, zakladatel
novodobého českého sochař-
ství.
Významný český komik Vlas-
ta Burian odešel přesně před
60 lety a legendy českého
sportu Emil Zátopek a Dana
Zátopková se přesně před
100 lety narodili. Společně
s nimi by sté narozeniny osla-
vil také Ilja Hurník, český
skladatel a klavírista. 
Před 80 lety zemřel skladatel
Jaroslav Ježek a také byl
spáchán atentát na Rein-
harda Heydricha, jehož
důsledkem byla mimo jiné
likvidace obcí Lidice a Ležáky. 
A nakonec – před 30 lety zem-
řel František Tomášek,
34. pražský arcibiskup a kar-
dinál. 

Lenka Fricová ■

Výročí v roce 2022 aneb I v minulosti lidé řešili
téměř stejné problémy, jaké řešíme dnes my 

Dům vedle klášterecké rad-
nice

Vlasta Burian    
Zdroj: filmovyprehled.cz Jiří Trnka  Zdroj: totalfilm.cz

Jan Ámos Komenský   
Zdroj: wikipedie.
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Středisko volného času Domeček Chomutov ve spo-
lupráci s redakcí okresního týdeníku Nástup, Cho-
mutovskou knihovnou a statutárním městem Cho-
mutov vyhlašují jubilejní 20. ročník literární soutěže

CHOMUTOVSKÝ KALAMÁŘ 2022

PODMÍNKY: literární soutěž je určena pro všechny
autory od 13 let
a) PRÓZA – autor může přihlásit 1 povídku na volné

téma v rozsahu do 3 normostran (1 normostrana
obsahuje 1800 znaků)

b) POEZIE –autor může přihlásit jednu báseň na volné
téma

c) MIKROPOVÍDKA na téma ALKOHOL – autor může
přihlásit 1 povídku v rozsahu do 1 normostrany (1 nor-
mostrana obsahuje 1800 znaků)

* Prózu a poezii rozdělujeme do 2 věkových kategorií
(13–19 let a 20–x let), v kategorii mikropovídka posu-
zujeme všechny došlé práce společně. 

* Do soutěže přihlašujte pouze původní práce, dosud nepu-
blikované v jakémkoliv médiu včetně internetu. Účastník
soutěže smí svá díla nabídnout ke zveřejnění jinému
periodiku či je dát na internet až poté, co dojde ke zve-
řejnění výsledků soutěže a vítězných prací.

* Práce přijímáme, pouze pokud jsou psané na počítači
nebo na stroji, ručně psané z hodnocení vyloučíme. Práce
nesmí překročit povolený rozsah.

* Vzhledem k tomu, že porota bude hodnotit přihlášené
práce anonymně, označí autor každé dílo v pravém hor-
ním rohu heslem (jakýmkoliv slovem, číslem atd., které
si sám libovolně zvolí). Toto heslo pak společně s kon-
taktními údaji a názvy přihlášených prací vyplní do při-
hlášky, kam kromě osobních údajů uvede název děl a své
heslo.

* Každá práce musí být odeslána či osobně předána
v 6 vyhotoveních společně s přihláškou a souhlasem
GDPR na adresu:

Středisko volného času Domeček Chomutov
CVK – k rukám: Radoslav Malarik
Jiráskova 4140
Chomutov
430 03

Kontaktní osobou je ředitel SVČ Domeček Chomutov
Radoslav Malarik, tel. 731 610 570, reditel@domecek-
chomutov.cz
* Přihlášku naleznete na www.domecek-chomu-

tov.cz/souteze/25-chomutovsky-kalamar

Výsledky vyhodnotíme na slavnostním vyhlášení 27. květ-
na 2022 v 17 hodin v některém ze sálů chomutovské
knihovny. Informace najdete na www.domecek-chomu-
tov.cz, v sekci Soutěže, na facebookových stránkách
Domeček Chomutov a Chomutovský kalamář a také v týde-
níku Nástup.

Cestujete rádi po naší vlasti?
Poznáváte rádi její památky?
Necháváte se hýčkat při rela-
xačních pobytech v našich
lázeňských městech anebo
vás dobíjí spíš adrenalinové
zážitky v různých koutech naší
republiky? Pokud jste alespoň
na jednu z otázek odpověděli
kladně a máte chuť pokusit se
o štěstí vyhrát nějakou z věc-

ných cen, můžete se zúčastnit
čtenářské ankety Kraj mého
srdce, kterou pořádá redakce
časopisu KAM po Česku. 
Hlasovat v anketě můžete 
on-line na turistickém portálu
www.kampocesku.cz až do
28. února 2022. Více 
informací naleznete na
www.kampocesku.cz/anketa. 

V anketě časopisu KAM po
Česku můžete vyhrát ceny

Foto: Martin Motlík

MĚSTO KLÁŠTEREC NAD OHŘÍ
nabízí k pronájmu byt

v ulici J. Á. Komenského
o výměře 67,40 m2

v nástavbě domu. Byt
je možné si prohlédnout
ve dnech 2. a 14. úno-
ra v 15:30 hodin, pří-
padně po telefonické
dohodě na tel.
č. 606 625 670. Žádos-
ti o přidělení bytu
a nabídky na výši

nájemného lze podávat osobně, poštou nebo dato-
vou schránkou do 25. února 2022. Bližší infor-
mace získáte na odboru správy majetku a bytového
fondu (Pavlína Hloušková, tel. 606 625 670), na
úřední desce a pomocí QR kódu.
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Předvánoční prezentaci svých
služeb pro pozvané hosty
uspořádal spolek Světlo
Kadaň. Adventní čas byl
i časem bilančním a přinesl
ohlédnutí za končícím rokem
2021.
Spolek zaměřený na prevenci
drogových závislostí byl 
založen již v roce 1997
a v současné době poskytuje
na území Ústeckého a Karlo-
varského kraje celkem 16
registrovaných sociálních slu-
žeb, které jsou rozděleny do
dvou sekcí: Sekce adiktolo-
gických služeb (K-centrum
v Kadani, Chomutově a Kar-
lových Varech, Terénní pro-
gramy Kadaňsko, Chomutov-

sko a Karlovarsko, poradna
Světlo) a Sekce služeb pro
děti, mládež a rodiny (níz-
koprahová zařízení pro děti
a mládež).
Ze statistických dat K-centra
Kadaň vyplývá, že nejčastěji
užívanou drogou je pervitin.
Nitrožilně si ho aplikují zej-
ména osoby s průměrným
věkem 40 let. V terénním pro-
gramu patřily k nejfrekven-
tovanějším lokalitám našeho
města ulice Mírová, Králové-
hradecká a stanové městečko
za azylovým domem Naděje.
Zatímco za rok 2019 posbírali
terénní pracovníci v uvede-
ných místech celkem 216
kusů injekčního materiálu,

v roce 2020 to bylo 548 kusů
a nechvalný rekord byl dosa-
žen v roce 2021, kdy dle
dostupných dat k polovině lis-
topadu se počet nasbíraného
materiálu vyšplhal až na 812
kusů.
Jakožto nezisková organizace
se spolek musí neustále zabý-
vat otázkou financování své
činnosti. Z tohoto pohledu byl
rok 2021 velmi náročný, pro-
tože byly ukončeny projekty
podporované evropskými
fondy a zároveň došlo ke
změnám pravidelného finan-
cování sociálních služeb ze
strany ministerstva zdravot-
nictví. „Za této situace je
úspěchem, že se našemu
spolku podařilo své služby
nejen zachovat, ale také roz-
šířit. Konkrétně byla zprovoz-
něna poradna Světlo v Kláš-
terci nad Ohří se sídlem

v Nádražní ulici, která klien-
tům poskytuje odborné pora-
denství včetně ambulantní
léčby, zajišťuje terénní pro-
gram a zahájila také pravi-
delný kontakt s odsouzenými
ve věznici Ostrov, kteří
o poradenství projevili
zájem,” uvedl Jan Hudák,
předseda spolku.
Spolek zaměstnává cca
120 zaměstnanců. Kromě
sociálních služeb se věnuje
i certifikované primární pre-
venci na školách, zaměřené
na závislostní chování, šikanu
a další sociopatologické jevy.
Organizace pořádá také akre-
ditované kurzy pro odbornou
veřejnost a to kurzy pro pra-
covníky v sociálních službách
a kurzy primární prevence
pro preventisty a metodiky
na školách.

Spolek Světlo Kadaň bilancoval a prezentoval své služby

Od 8. prosince do 3. ledna se
v galerii Kryt konala výstava
děl zaměstnanců městského
úřadu pod názvem Vánoce na
radnici. Grafiky, fotografie,
šperky, ponožky, perníčky,
vánoční ozdoby, kabelky
a další výrobky se návštěvní-
kům moc líbily a zakoupili si
většinu z nich třeba jako
vánoční dárek. Vystavující
zaměstnanci se rozhodli výtě-
žek za prodaná díla v celkové
výši 10 310 Kč věnovat Mar-
tínku Rosenbaumovi, pro kte-
rého v loňském roce probíha-
la veřejná sbírka. Částka,
která byla vložena na tran-
sparentní účet, pomůže rodi-
čům financovat speciální neu-
rorehabilitace, které Martín-
kovi pomáhají v boji s násled-

ky dětské mozkové obrny.
Všem, kteří přišli do galerie
Kryt a zakoupili si některý
z vystavených výrobků,
děkujeme za jejich solidaritu.

Martínkovi přejeme hodně
trpělivosti a houževnatosti,
které bude při absolvování
léčebných pobytů zcela jistě
potřebovat.

Úředníci z radnice přispěli Martínkovi na neurorehabilitace

Jindřiška Urbánková, vedoucí kadaňského K-centra a Terén-
ního programu Kadaňsko (vpravo) se svou zástupkyní Kate-
řinou Lukšovou

Interiér kadaňského K-centra
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Závěrečný turnaj sezony
karatistů se konal 12. prosince
2021. Po roční pauze se závo-
dilo v kategoriích do starších
dorostenců. Závodů se zúča-
stnily týmy nejen z České
republiky, ale přijeli i závodníci
ze Srí Lanky. Konkurence tedy
byla značná.
Největší úspěch slavila naše
karatistka Šárka Koritinová,
která získala zlato v kata
a bronz v kumite. V kata se
jí bez problému podařilo
postoupit do semifinále, kde
sice skončila na druhém mís-
tě, ale bezpečně postoupila do
finálových bojů. Ve finále
zacvičila opravdu výborně,
protože dostala nejvyšší
známku ze všech a podařilo
se jí tím oplatit porážku sou-
peřce z mistrovství ČR.
V kumite bojovala jako lvice
i proti karatistkám o hlavu
vyšších. Porážela jednu sou-
peřku za druhou, až zranění
nosu ji lehce přibrzdilo. 

Krásné druhé místo v kata zís-
kal David Vyhnálek. V elimi-
načních bojích porazil všechny
soupeře, proti kterým nastou-
pil a hladce prošel do semifi-
nále, kde skončil na druhém
místě a do finále se bezpro-
blémově dostal. Finálová
kata byla velice povedená, ale
dvě desetiny rozhodly a David
získal stříbro. 
Tímto turnajem jsme ukončili
sice okleštěnou, ale velmi
úspěšnou sezónu. Gratuluje-
me všem závodníkům k dosa-
ženým úspěchům, jsme moc
rádi, že máme v klubu velké
množství šikovných dětí, které
se opravdu snaží. Děkujeme
trenérům za trpělivost a snahu
předat dětem co nejvíce ze
svého umění, za podporu
a rady při závodech. Obrov-
skou zásluhu na všech úspě-
ších mají i rodiče, protože bez
nich by to prostě nešlo.

Josef Patík 
a Leona Koritinová ■

Z vánočního turnaje přivezli karatisté zlato i stříbro

Dne 9. prosince 2021 se
v Poděbradech konal celo-

státní sportovní den mládeže
pod vedením Jana Váni. Jed-
nalo se o národní finále, do
kterého postoupili vítězové ze
semifinálových kol konaných
v jednotlivých městech. Naše
město reprezentovala Elea-
nor Jandlová, vítězka spor-
tovního dopoledne konaného
v říjnu na ZŠ Školní. Soutěžilo
celkem 12 družstev po 4 hrá-
čích. Družstvo, ve kterém
závodila Eleanor, se umístilo
na krásném 3. místě. Srdeč-
ně gratulujeme a děkujeme
Eleanor za vzornou reprezen-
taci našeho města.

Eleanor Jandlová vystoupala na
bednu vítězů i v národním kole

Účastníci netradiční olympiá-
dy z řad tělesně postižených
apostižených civilizačními cho-
robami vyměnili své sportovní
dresy za slavnostní oblečení
a sešli se 11. ledna v kulturním
centru. Čekalo je tam slavnost-
ní vyhlášení výsledků z jejich
sportovního zápolení, které se
uskutečnilo loni v říjnu.
Hodnotily se sportovní výko-
ny celých družstev, ale i jed-
notlivců. Na 1. místě se umís-
tilo družstvo Bubáci (2. ZO
SPCCH) s bodovým skóre
2 710 bodů. 2. místo obsadilo
družstvo Hraví medvědi
(3. MO STP), které získalo cel-
kem 2 570 bodů, a 3. místo
si uhájili členové družstva
Piráti (ZO SPCCH Jirkov)
s výsledkem 2 445 bodů.
V kategorii jednotlivců byla ze
všech žen nejúspěšnější
Anděla Burianová z druž-
stva Hraví medvědi, které se
podařilo ve všech disciplínách
nasbírat celkem 490 bodů.
Z mužů si nejlépe vedl Václav
Modřík z družstva Hastr-
mani s celkovým skóre 560
bodů.
Ceny vítězům předali pozvaní
hosté, kterými byli za město
Klášterec nad Ohří starosta
spolu s oběma místostarosty,
Jana Hotová z odboru sociál-
ních věcí, školství a sportu,
dále Milan Vacke za vedení
stadionu a Vladimír Klíma,
který se SPCCH dlouhodobě
spolupracuje. 
Slavnostní setkání zpestřily
svým vystoupením malé gym-
nastky z kláštereckého spor-
tovního klubu Žabičky pod
vedením Gábiny Jedličkové

a malé tanečnice z Domu dětí
a mládeže v Kadani, které si
říkají Pearls of the Orient
a svá dvě vystoupení s nimi
nacvičila Lenka Průchová.
Zvláštní obdiv sklidily dvě malé
břišní tanečnice, které zatančily
za mistrného zacházení s meči.
Nakonec se nechal přemluvit
i Tomáš Barták, vedoucí kultur-
ního centra a principál hudeb-
ního divadla Hnedle vedle v jed-
né osobě, a ke spokojenosti
všech přítomných zazpíval něco
málo ze svého repertoáru.
„Vzhledem k tomu, že prostor
volejbalových kurtů u stadionu
se pro konání netradiční olym-
piády velmi osvědčil, byla bych
moc ráda, kdyby se tam mohl
konat i letošní ročník. Ten plá-
nujeme na říjen s tím, že slav-
nostní vyhlášení proběhne
někdy na podzim,“ řekla při
vyhlašování vítězů Anna Tus-
setschlägerová, předsedkyně
chomutovské okresní organi-
zace Svazu postižených civili-
začními chorobami a hlavní
organizátorka tohoto sportov-
ního klání.

Zleva: Jan Kalkuš, David Vyhnálek, Josef Patík, Šárka Kori-
tinová, Kristýna Tesařová

Šárka Koritinová v akci

Foto: Olga Stavenská

Anděla Burianová, vítězka
v kategorii jednotlivců

Chuť soutěžit vůbec neztrácí,
zlaté medaile vyhráli Bubáci
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Koupím LP gramofonové desky, i sbírku, přijedu.
Tel.: 721 442 860

Pronájem bytů v Klášterci nad Ohří
– garsoniéra, 2+1, 3+1. Dlouhodobá nájemní smlouva.

Kontakt: 777 818 144.

Vyklízení domů, bytů, chat.
Tel.: 601 521 459.

Nemocnice Kadaň s.r.o. nabízí volnou
kapacitu malým, středním i velkým firmám

v oblasti pracovně-lékařských služeb. 

Pro zájemce o poskytování služeb nabízíme:
• provádění preventivních prohlídek
• hodnocení pracovního prostředí a pracovních

podmínek 
• hodnocení vlivu pracovní činnosti na zdraví 
• hodnocení zdravotního stavu za účelem posuzování

zdravotní způsobilosti k práci
• poradenství zaměřené na ochranu zdraví při práci

a ochranu před pracovními úrazy, nemocemi
z povolání a nemocemi souvisejícími s prací

• školení v poskytování první pomoci
• pravidelný dohled na pracovištích a nad výkonem

práce nebo služby

Kontakt: tel.: 474 944 239, e-mail: posta@nemkadan.cz

Jste příznivci sportu, sledu-
jete televizní přenosy a fan-
díte? Pak vězte, že na blížící
se zimní olympijské hry
v Pekingu se vypravuje
i Michael Lejsek z klášte-
reckého sáňkářského klubu.
Je jedním z 35 závodníků,
kterým se podařilo k účasti
na olympiádě kvalifikovat.
Kvalifikační limit se skládá
z celkem šesti závodů světo-
vého poháru, z nichž první se
uskutečnil v listopadu 2021
na olympijské dráze v Číně.
Další závody se konaly
v Sochi, Winterbergu, Alten-
bergu, Sigulde a v Innsbruc-

ku. Michael se zúčastní sou-
těže jednotlivců i soutěže

družstev. Je to již čtvrtý kláš-
terecký olympionik-sáňkař.

Klášterecký klub se tak z hle-
diska výchovy olympioniků
řadí mezi nejúspěšnější
v našem regionu. Prvním,
kdo se zúčastnil zimní olym-
piády v Calgary, byl v roce
1988 Luboš Jíra st. V roce
2002 v Salt Lake City a v roce
2006 v Turíně se podařilo
startovat Markétě Jeriové
a naposledy klub reprezen-
toval v roce 2010 Luboš
Jíra ml. ve Vancouveru. Pře-
jeme Michaelovi dobrou
fyzickou i psychickou kondici
a mnoho štěstí, zimní olym-
pijské hry začínají v pátek
4. února, budeme fandit!

Na olympiádě v Pekingu bude závodit i klášterecký sáňkař

Předvánoční shon byl nároč-
ný, avšak radost z vánoční
nadílky byla nepopsatelná.
Kromě spousty úžasných
pomůcek do výuky jednotli-
vých předmětů dostali žáci
a učitelé „pod stromeček“
dva veslovací trenažéry.
Vedení školy se rozhodlo pro
nákup trenažérů nejen

z důvodů motivačních, ale i v
rámci posílení imunity žáků
a celkového zapojení do pro-
jektu Česko vesluje, který
v Klášterci znají všechny ško-
ly a do něhož se střídavě
zapojily. 
Cílem projektu je atraktivní
a zábavnou formou podporo-
vat sport dětí a mládeže, posi-

lovat rozvoj osobnosti spor-
tovce, motivovat školy
k moderní náplni tělocviků,
podpořit rozvoj olympijských
sportů, hledat talentované
sportovce, kteří by mohli
v budoucnu úspěšně repre-
zentovat Českou republiku
a stát se olympijskými vítězi.
ZŠ Petlérská tímto zároveň
vyzývá školy z okolí k účasti
na okresním kole největšího
školního sportovního projektu
Sazka Olympijský víceboj,
které bude pořádat ve spolu-
práci s atletickým oddílem
v Klášterci nad Ohří. Sportovní
zápolení proběhne 19. dubna
2022 a veslování bude rovněž

jeho součástí. Podrobné infor-
mace budou školám předány. 

Martina Nováková 
ZŠ Petlérská ■

Ježíšek nadělil veslovací trenažery ZŠ Petlérská

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ

01. 02. (Út) 17:00–18:00
06. 02. (Ne) 14:45–15:45
08. 02. (Út) 15:15–16:15
13. 02. (Ne) 15:30–16:30
15. 02. (Út) 17:00–18:00
20. 02. (Ne) 15:30–16:30
21. 02. (Po) 13:00–14:00
22. 02. (Út) 17:00–18:00
23. 02. (St) 13:00–14:00
25. 02. (Pá) 13:00–14:00
27. 02. (Ne) 15:30–16:30
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Požadujeme:
→ strojní vzdělání výhodou, nikoliv podmínkou

→ zkušenosti s obráběním – broušení výhodou

→ čtení technické dokumentace, technické myšlení

→ manuální zručnost, pečlivost a spolehlivost

→ schopnost týmové spolupráce

Nabízíme:
→ stabilní pracovní prostředí u české společnosti s dlouholetou tradicí

→ příspěvek na stravování v závodní jídelně

→ příspěvek na penzijní připojištění

→ cílovou roční odměnu, příplatek za nepřetržitý provoz

→ benefit za odpracování plného časového fondu – FLEXI PASS 

→ zaměstnanecký program – výhodné mobilní tarify

→ týden dovolené navíc po odpracování jednoho roku ve společnosti

→ další benefity

ZKL Klášterec nad Ohří, akciová společnost
Nádražní 224, 431 51 Klášterec nad Ohří

Tradiční výrobce ložisek v Klášterci nad Ohří hledá zaměstnance na pozici

SEŘIZOVAČ NC STROJŮ
přestavba/seřizování obráběcích strojů (broušení ložiskových kroužků)

MĚSÍČNÍ MZDA 35.000 až 45.000 Kč
NÁBOROVÝ PŘÍSPĚVEK 50.000 Kč

Kontakt:
V případě zájmu kontaktujte personální
oddělení.
telefon: 474 359 715
e-mail: marcela.havlickova@zkl.cz

Dále hledáme pro doplnění stavu pracovníky 

do výroby na obsazení volných pozic v profesích

G BRUSIČ KOVŮ / SEŘIZOVAČ
G LISAŘ
GMONTÁŽNÍ DĚLNÍK
GKALIČ
G SEŘIZOVAČ / OPERÁTOR CNC
GKONTROLOR
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